
Rada starostov mesta Košice 

Zápisnica 

z 38. rokovania Rady starostov mesta Košice dňa 14.7.2009 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

 Rokovanie Rady starostov otvoril a viedol predseda p. Daniel Rusnák.  

 

Otvorenie a schválenie programu rokovania 

 

p. Rusnák – Privítal Ing. Františka Knapíka, primátora mesta Košice, ktorého 

účasť je spojená s bodom č. 1- Návrh nového usporiadania kompetencií 

a financovania MČ mesta Košice na rokovaní Rady starostov. Zároveň 

privítal Ing. Dlhého, zástupcu riaditeľa MMK, ktorý je hlavným 

promotérom prvého bodu rokovania Rady starostov. Oboznámil, že 

prítomných na RS v Košiciach je 14 starostov a keďže k navrhnutému 

programu rokovania neboli doplnky dal o ňom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1: Za 14, proti -, zdržal sa -. 
 

––-     ––-     ––- 

 

 

Určil overovateľov zápisnice: 

PhDr. Pavol Mutafov 

     Ing. Miloš Beca 

 

––-     ––-     ––- 
 

1. Návrh nového usporiadania kompetencií a financovania MČ mesta  

Košice 

 

p. Rusnák – Uviedol bod, kde pripomenul, že pred tri štvrť rokom bolo prvé 

stretnutie s Ing. Nižnianským, ktorý ich oboznámil v súvislosti 

s kompetenciami a financovaním MČ mesta Košice. Materiál je 

výsledkom polročného snaženia. 

 

p. Knapík – Oboznámil, že sa absolvovalo niekoľko stretnutí k tejto 

problematike, ktorého je výstupom predložený materiál. Sú tam zahrnuté 

pripomienky zástupcov mestských častí v Košiciach a aj pohľad 

a predstavy z mesta Košice. Návrh zmien a textov sa premietne do 
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aktualizovaného Štatútu mesta Košice. Materiál hovorí o možnosti 

prerozdeliť kompetencie jednotlivých MČ a prefinancovať ich v závislosti 

od potrieb, ktoré to budú zabezpečovať. Sú to oblasti, kde je stanovených 

niekoľko normatívov ako je starostlivosť o komunikácie, vrátane 

verejného osvetlenia, zelene a pod. V materiáli je návrh, aby MČ 

v Košiciach mali možnosť rozvoja a podpory významnejších aktivít 

a preto je potrebné vytvoriť fond rozvoja MČ v Košiciach. Návrh na 

tvorbu tohto fondu smeruje k 10 % prostriedkov z normatívov, 90 % 

príjmov by tvorili výnosy z hazardných hier a mesto by sa zaviazalo 

prispieť trojnásobkom tejto sumy. Prostriedky a ich prerozdelenie fondu 

by podliehalo prerokovaniu a schváleniu Rady starostov mesta Košice. 

V prípade, že by k dohode nedošlo, návrh bude predložený na rokovanie 

MZ v Košiciach primátorom. Neprivítal by tvoriť materiál nanovo, 

pretože je za tým množstvo práce, ktoré vychádzajú z predstáv, ktoré boli 

deklarované a prijaté. Odborným garantom materiálu je Ing. Dlhý, 

zástupca riaditeľa MMK, ktorý podá informáciu a odpovie na otázky. 

 

p. Rusnák – Materiál je veľmi závažný, bol tvorený kolektívom ľudí. 

 

p. Mutafov – Materiál preštudoval, ale chýba mu dôvodová správa. 

 

p. Reštei – Ospravedlnil sa za MČ Košice –Šaca ohľadom zelene, komunikácií, 

chodníkov a  školstva, kde sú výrazné rozdiely v m2, metrov bežných a to 

na komunikáciách I. a II. triedy. Oznámil, že sa to opraví. 

 

p. Knapík - Vychádzalo sa z pokladov mestských častí, treba to napraviť 

a výpočty sa aktualizujú. Vychádzalo sa aj z toho, že mestské časti stratili 

značnú časť vlastných príjmov. Je návrh v časti B – výnosy, z dane 

nehnuteľností v plnej výške, výnosy dane z bytov a stavieb, ktoré sú 

určené na bývanie budú príjmom mestských častí. Sú predpoklady, že 

bude rast príjmov rozpočtu MČ v Košiciach , ktoré tvoria istú motiváciu 

mestských častí.  

 

p. Dlhý – V materiáli k princípom a k tabuľkách sú dané vysvetlivky.  

 

p. Rusnák – Postup je taký, že napriek tomu nie sme v takom zložení materiál 

uzavrieť. Neuzavrela to ani Mestská rada v Košiciach a po diskusiách 

a pripomienkach k materiálu výsledkom je úprava Štatútu mesta Košice. 

 

p. Dlhý – Vysvetlil podrobnejšie problematiku v rôznych oblastiach mesta 

Košice v prerozdelení kompetencií mestských častí. Výsledkom je zmena 

Štatútu mesta Košice, v ktorom by došlo k jasnejšiemu prerozdeleniu 

kompetencií medzi mestom Košice a mestskými časťami. Sprehľadní sa 
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financovanie kompetencií v oblasti spravovania miestnych komunikácií, 

verejnej zelene, verejného osvetlenia, kultúry, športu a v oblasti 

sociálnych vecí a školstva.  

 

p. Rusnák – Poďakoval za vysvetlenie k materiálu.  
 

p. Reštei – Pripomenul, že v MČ Košice – Šaca je materská škôlka, ktorá je  

na veľmi vysokej úrovni. 

 

p. Petrvalský – Vraciame sa pred rok 1989, všetko sa centralizuje do rúk 

Magistrátu mesta Košice. Oslabujú sa kompetencie mestských častí. 

Na MČ ostávajú len tie kompetencie, ktoré sú nevýhodné pre mesto 

Košice. Nepredstavoval si tak nové prerozdelenie kompetencií medzi 

mestom Košice a mestskými časťami. Nie je dobre nastavený 

mechanizmus toho všetkého. V Bratislave vo všetkých školských 

zariadeniach sú zriaďovateľom mestské časti. Je to decentralizácia 

kompetencií v oblasti školstva. Nie je to dobrý signál pre demokraciu. 

 

p. Knapík – Zareagoval na nesúhlas p. Petrvalského, ktorého predložený návrh 

vychádza z reálnych možností. Zásadou návrhu, ktorý sa presadil  

za účasti starostov MČ je to, čo sa dá urobiť lacnejšie na mestských 

častiach, to čo je efektívnejšie robiť centrálne, preto to robí mesto Košice  

a zodpovedá za to. Toto je duchom prípravy materiálu.  

Komunikácie slúžia na zabezpečenie hromadnej dopravy a o to sa bude 

starať mesto Košice. Je možnosť o tom ešte diskutovať. Mestská rada 

a Rada starostov sa bude tým zaoberať a budú sa hľadať riešenia. 

 

p. Rusnák – Materiál hodnotí pozitívne, z jednej strany sú tu normatívy, ktoré 

doteraz tu neboli. Malé MČ dostávajú veľa peňazí na obyvateľa atď. 

V materiáli je jasný normatív, ktorý sa týka komunikácií alebo zelene a 

hovorí sa presne aká je jednotka a koľko financií. Kto bude 

obhospodarovať daný priestor dostane financie, je to hodnotenie ako 

pozitívum. Pohľad vývoja samosprávy a orgánov samosprávy a  vzťahu 

orgánov v Košiciach od roku 1990  je z pozície MČ pohľadom 

premárnených šancí a príležitostí. Báza, z ktorej sa vychádzalo 

v Bratislave a v Košiciach bola diametrálne odlišná ohľadom majetku. 

Materiál vychádza z ekonomických kritérií a čísel. Na záver zhodnotil 

historický vývoj samosprávy v Košiciach od roku 1990.  

 

p. Knapík – Verí, že sa zefektívni vývoj samosprávy v Košiciach a dohodne sa 

na pravidlách, ktoré budú platiť. Vyzval starostov v smere  zmeny 

a pripravovanej aktualizácii, aby sa pozeralo nielen z pohľadu dnešnej 

optiky, ale z pohľadu potrieb a požiadaviek samosprávy v dlhšom 
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časovom horizonte. Je dôležité, aby sa v tomto období efektívne 

hospodárilo. Na rozvojové projekty priestor nebude, preto treba hľadať 

možnosti a šetriť v najbližšom období počas krízy.  

 

p. Rusnák – Poďakoval Ing. Františkovi Knapíkovi, primátorovi mesta  

za účasť. Vyzval zástupcov starostov, aby do najbližšieho rokovania RS 

odovzdali informácie starostom MČ a dôkladne preštudovali materiál. 

 

––-     ––-     ––- 

 

2. Zmeny a doplnenie organizačného poriadku MMK – návrh 

 

p. Rusnák – Oznámil Rade starostov zmenu v materiáli. K  materiálu neboli 

žiadne pripomienky. 

––-     ––-     ––- 

 

3. „Trvalo udržateľné riešenie enviromentálnych záťaží na oboch stranách    

    hranice“ – príprava projektu 

 

p. Rusnák – Otvoril k bodu rozpravu, k predloženému materiálu neboli žiadne 

pripomienky. 

––-     ––-     ––- 

 

4. „Aplikácia etiky v prostredí modernej spoločnosti a posilnenie územnej       

    súdržnosti“ – príprava projektu 

 

p. Rusnák – Otvoril k bodu rozpravu, do diskusie sa nikto neprihlásil. 

 

 

––-     ––-     ––- 

 

5. Zverenie majetku mesta do správy MČ Nad jazerom 

 

p. Rusnák – Otvoril k bodu rozpravu, do diskusie sa nikto neprihlásil. 

 

 

––-     ––-     ––- 
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6. Bezodplatný prevod nehnuteľností do majetku mesta Košice 

 

p. Rusnák – Otvoril rozpravu, k materiálu neboli pripomienky. 

 

––-     ––-     ––- 

 

7. Predaj pozemkov vo vlastníctve mesta Košice 

 

p. Rusnák – Otvoril k bodu rozpravu, kde pripomienky neboli.  

 

––-     ––-     ––- 

 

8. Rôzne 

 

p. Rusnák – Otvoril diskusiu. 

 

p. Petrvalský – ZMOS na svojom jednaní rokovalo o informatizácii  miest 

Slovenska, kde Košice  by mali čerpať 5. mil. eur. Pôvodne to malo byť 4 

mil. eur, ktoré budú málo. Prosil o zabojovanie o 5 mil. eur, pretože 

celomestský integrovaný informačný systém sa má rozdelil nielen v meste 

Košice, ale  aj na mestské časti v Košiciach. 

 

p. Fenďa – Informoval o finančných prostriedkov projektu. V meste Košice je 

vyčlenených pre 22 mestských častí 5,5 mil. eur, kde bolo zníženie  

na 4 mil. eur. Ing. František Knapík, primátor mesta Košice oslovil 

všetkých kompetentných s tým, že  požiadal o navýšenie pre Mesto 

Košice na 5 mil. eur. Zastrešením mestských častí v Košiciach vyplýva, 

že sa vybuduje jedna centrálna elektronická správa, kde budú mať prístup 

všetky mestské časti. Navýšený milión eur pre Mesto Košice má slúžiť 

k tomu, aby sa integrovali informačné systémy a aby všetky mestské časti 

v elektronizácii boli na rovnakej úrovni.  

Na meste Košice je nasadený nový geografický integrovaný systém, ktorý 

je kvalitnejší oproti predchádzajúcemu a s požiadavkami na prístupové 

práva sa treba obrátiť na Ing. Volkovú. Všetky mestské časti majú prístup 

zdarma.  

 

p. Rusnák - Poďakoval za informáciu. 

 

p. Müller – Vyjadril sa k bodu 3 - „Trvalo udržateľné riešenie 

enviromentálnych záťaží„ , kde ho zaujímalo ako na magistráte chodí 
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pošta. Bol zaslaný druhý krát list na Ing. Františka Knapíka, primátora 

mesta Košice, kde  odpoveď sa nedostala žiadna v časovom úsek zhruba 

pol roka. MČ Košice - Myslava chce získať financie z európskych fondov 

a nedostali sa informácie, či mesto v tej veci niečo robí alebo nie. 

Odpoveď k dnešnému dňu neprišla z Mesta Košice, pýtal sa kto 

prevádzkuje 17 ha v MČ Košice - Myslava. 

 Problematika rozdelenia majetku medzi mestské časti a Mestom Košice je 

taká, že v MČ Košice – Myslava sa má robiť miestna komunikácia, ktorá 

potrebuje 12 m2, ktoré sú v majetku mesta. Na MZ v Košiciach sa 

predloží materiál, kde sa odkúpi 12 m2 od Mesta Košice za 1 eur  

pre miestnu komunikáciu. Tento problém je aj výsledkom hospodárenia. 

 

––-     ––-     ––- 

 

9. Záver 

 

p. Rusnák – Oznámil, že ďalšie rokovanie Rady starostov v Košiciach bude 

11.8.2009. Poprosil zástupcov starostov, aby odovzdali presné informácie 

starostom, ktoré odzneli v diskusii k bodu č. 1. Poďakoval za účasť 

a ukončil rokovanie RS. 

 

 

 

 
 

        Daniel Rusnák 

           predseda Rady starostov 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená 17.7.2009 

Zapisovateľka: Danica Belasová 

 
 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

PhDr. Pavol Mutafov..................................... Podpísal dňa: 30.7.2009 

 

Ing. Miloš Beca............................................... Podpísal dňa: 11.8.2009 
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O b s a h : 

 

1 Otvorenie a schválenie programu rokovania 

1 Návrh nového usporiadania kompetencií a financovania MČ mesta  

Košice 

4 Zmeny a doplnenie organizačného poriadku MMK – návrh 

4 Trvalo udržateľné riešenie enviromentálnych záťaží na oboch stranách 

hranice“ – príprava projektu 

4 „Aplikácia etiky v prostredí modernej spoločnosti a posilnenie územnej 

súdržnosti“ – príprava projektu 

4 Zverenie majetku mesta do správy MČ Nad jazerom 

5 Bezodplatný prevod nehnuteľností do majetku mesta Košice 

5 Predaj pozemkov vo vlastníctve mesta Košice 

5 Rôzne 

6 Záver 

 

 

 


